
 
Jednání Komise životního prostředí „KŽP“ 

Rady města Borohrádek 
 

 Zápis č. 03 ze dne 30. 07. 2020  

 

Přítomni: Ing. Petr Kliment, Dr. Michal Matějka, Jaroslav Šturm 

Omluveni:  

Hosté: 

Program	jednání:	

 

I. Hodnocení zdravotního stavu stromů. 

II. Nejbližší cíle pro zlepšení ŽP Borohrádku 

III. Nutnost propagace správného sběru a třídění odpadu a snižování jeho množství. 

IV. Návrh nového mobilíáře na náměstí 

 

 

I. Hodnocení	zdravotního	stavu	stromů.	

KŽP se seznámila při terénním šetření se stavem stromů ve vlastnictví města.  

Ul. Husova    2 uschlé švestky 

Cyklostezka    suchý dub, ořezat větve u altánku, které zasahují do jeho střechy 

Silnice i. Třídy směr Veliny  při pravé straně ven z města 2 suché Borovice, 1 bříza, při levé straně 

několik menších souší  

Silnice na Jelení  vodárna cca 3 souše, bříza – torzo, 4x suché borovice, u skládky dřeva 

další 2 suché borovice 

Park u MěÚ  osychající olše u rybníčku a javor klen, odumírající jilm 

Církevní škola  chřadnoucí modřín, sledovat při zhoršení stavu odstranit 

U pomníku padlých  odumřelá borovice 

Kout   jasan oschlé větve počítat s ořezem 

Park za hřbitovem  odumřelé jilmy 

Silnice na Šachov  5x odumírající břízy, Jílník 9 souší smrku a 3 kůrovcem napadené 

stromy 

Cesta ke spalvu  suché větve na dubech 

T.G.Masaryka  u mostku větve zasahující do komunikace 

 

  



II. Nejbližší	cíle	pro	zlepšení	ŽP	Borohrádku	

 

1. Podpora rekreační fce lesa, umístění laviček, odpočívadel, infotabulí, herních 

prvků. 

2. Výsadba trvalek na hřbitově, u pomníku padlých, na Šachově u Křížku 

3. Dosadba cibulnatých rostlin do stávajících trvalkových záhonů 

4. Výsadba ulice Husova, Nádražní, P. Petra*, B. Němcové*, Jiráskova*, ulice 

označené * budou osázeny po prodělané celkové rekonstrukci 

5. Jílník pod Šachovem jako VKP – významný krajinný prvek, změna vynětí ze zpf 

– změna podmínek rekultivace 

6. Pešťák instalace dřevěných zátaras vymezující místa pro parkování, dřevěné 

prvky budou sloužit i k posezení a ležení, výsadba aleje borovice/smrk 

7. Optimalizace odpadů doplnit kontejner na sklo na sběrné místo, minimalizace 

dřevního odpadu ve velkooběmu, použitelné věci jako např. nábytek nabídnout 

k opětovnému požití, odpad z údržby zeleně nevozit na kompostárnu a 

zpracovat in situ. U bytových domů zavést velkoobjemové kontejnery na 

komunální odpad 

 

III. Nutnost	propagace	správného	sběru	a	třídění	odpadu	a	snižování	jeho	množství.	

 

Vzhledem k opakovaným pochybením, kdy se u sběrných míst nalezl odpad, který tam nepatří, je potřeba 

reklamní masáž a edukace v tomto ohledu. Dále je zapotřebí preferovat kompostování biomasy před jejím 

sběrem, do třídění bioodpadu je třeba zapojit i obyvatele z bytových domů. 

 

 

 

  



IV. Návrh	nového	mobiliáře	na	náměstí		

Byla vybrána nová sestava mobiliáře pro náměstí u obchodního domu Coop, v úvahu byly brány výrobky firmy 

Floravil květinová pyramida Tower, plastové samozavlažovací květináče a variabilní betonová sestava od firmy 

Prefa Brno. Vzhledem k ucelenosti a variability systému Prefa Dekor byla upředostněna tato varianta viz 

příloha. Sestava se skládá ze dvou odpadkových košů, dvou květináčů s oboustrannými držáky pro jízdní kola 

celkem 16 parkovacích míst, 4 velké květináče, 5 menších a 3 laviček. Do budoucna se dají prvky rozšířit po 

celém náměstí včetně tržnice, též by stálo za úvahu umístit místo stávající vázy menší kašnu o průměru cca 2 se 

2mi až 3mi patry v ceně cca 25 – 30tisíc a současnou umístit někde jako doplněk budovy (škola či úřad. Na 

tržnici se dají umístit dva stoly o výšce 110cm a délce 2m cca 11 tis./ks 

 

 

 

Zapsal dne 8.08.2020:      Ing. Petr Kliment 

        předseda komise 


